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Koncom zimy 

alebo na jar pozoruje-
me na kmeňoch ovoc-
ných stromov popras-
kanú kôru, dokonca 
praskliny prechádza-
júce až do dreva - mra-
zové  trhliny. Príčinou 
sú veľké teplotné 
rozdiely medzi dňom 
a nocou v predjarnom              

Dôvodov na preštepenie môže 
byť niekoľko. Môže to byť 
nevyhovujúca odroda, kvalitná 
odroda na prestarnutom, či 
chorom kmeni, nevhodné sta-
novište a pod. Často táto úvaha 
prichádza už neskoro, keď je čas 
štepenia a záhradkár nemá 
pripravené vrúble. Niektorí sa 
spoliehajú na to, že vrúble stačí 
odrezať tesne pred štepením. Nie 
je to správne i keď môže sa vrúbeľ 
ujať. Závisí to od toho, v akom 
štádiu prúdenia živín sa nachá-
dzajú vrúbeľ a preštepovaný 

merná vlhkosť vrúbľom škodí. Môže 
sa stať, že očká vyhnijú. 

Čo je vrúbeľ? Vrúbeľ je minulo-
ročný výhonok, ktorý vyrástol na 
predvlaňajšom dreve, odrezaný pre 
účely vrúbľovania. Ako vrúble nie sú 
vhodné takzvané vlky. Vlky sú tiež 
minuloročné výhonky, ale vyrástli na 
kostrových, alebo polokostrových  
konároch, teda na starom dreve.

Vrúble odoberáme z južnej, juho-
východnej alebo juhozápadnej  strany 
a zo strednej  časti  stromu, nie z vr-
cholu.

Minimálna dĺžka vrúbľov by mala 
byť 30 cm, pretože kratšie vrúble nie 
sú zárukou životaschopnosti stromu. 
Prečo minimálna dĺžka vrúbľov je 30 
cm? Na vrúbľovanie  nepoužívame 
celý vrúbeľ, ale len jeho strednú 
tretinu. Spodná časť vrúbľa obsahuje 
kvetné púčiky, ktoré v prípade ujatia 
vrúbľa by priniesli úrodu, ale za-
brzdili by rast vrúbľa. Vrchná tretina 
vrúbľa  je zasa  nevyzretá v dreve 
i púčikoch a z toho dôvodu ju ne-
používame. Ak má mať naštepený 
vrúbeľ aspoň 3 očká jeho dĺžka musí 
byť asi 10 cm. To je dôvod prečo 
nepoužívať vrúble kratšie ako 30 cm.

období. 
S nastupujúcim 
otepľovaním, ale 
ešte nočnými mrá-

zikmi začína do korún stromov prúdiť 
miazga, no noci sú ešte mrazivé. 
V obvodových pletivách, najmä na 
južnej strane nastáva pnutie, čo má za 
následok popraskanú kôru. Zodpo-
vedný záhradkár snaží sa tomuto 
predísť tým, že už pred príchodom 
zimy opatrí kmene stromov, prípadne 
hrubšie konáre natrie náterom 
haseného vápna. Bielenie kmeňov 
pomáha odrážať prudké slnečné lúče 
a ma i dezinfekčné účinky. 

No možno ešte nič nie je stratené a 
prechodné oteplenie môžeme využiť 
na dobehnutie toho, čo sme zmeškali 
pred príchodom zimy. Na ochranu 
môžeme využiť tiež obalenie kmeňov 
lepenkou, ktorú na jar odstránime 
a spálime.

              Príprava  vrúbľov

Ani sa nenazdáme a je tu jar. Vtedy 
si niektorí záhradkári spomenú, že 
chcú niektorý strom preštepiť. 

strom. Ak je strom, z ktorého sme 
vrúbeľ odobrali v pokročilejšom 
štádiu prúdenia živín ako prešte-
povaný strom, vrúbeľ sa nám 
neujme, aj keď spočiatku sa nám 
zdá, že všetko je v poriadku. To 
len vrúbeľ žíl so živín, ktoré 
obsahoval, po ich vyčerpaní 
odumiera. Aby sme predišli 
sklamaniu, treba už teraz si 
pripraviť vrúble na jarné prešte-
povanie. V tomto obdoby režeme 
vrúble z kôstkovin - slivky, 
ringloty, marhule, čerešne, višne. 
Vrúble jadrového ovocia môže-
me rezať aj neskoršie. Odrezané 
vrúble zabalíme do novinového 
papiera, alebo čistej handry 
a udržujeme stále vlhké, rovnako 
to môže byť čistý piesok. Nad-

Mrazové trhliny

Alfonz Komár



Vďaka za krásu počutého
Reprodukovaná hudba  je súčasťou nášho každodenného života, no príležitosť zúčastniť sa koncertu  

„živej“ hudby sa nevyskytuje tak často. 
Túto možnosť nám ponúkli mladí slovenskí umelci, ktorí v druhú vianočnú nedeľu vystúpili v našom 

farskom kostole. Sopranistka Zuzana Šebestová, huslistka Blanka Pavlovičová a organista Stanislav Šurin 
predniesli diela nemeckých, anglických, francúzskych a talianskych majstrov. Do programu zaradili aj 
slovenské koledy  z Cantus Catholici v úprave Stanislava Šurina.

Stanislav Šurin sa okrem koncertnej a pedagogickej  činnosti venuje aj komponovaniu.  Zo svojej tvorby 
predniesol spolu so speváčkou  Ave  Mariu.

Veľká časť koncertu bola venovaná  hudbe  viac ako 300 rokov starej, ale aj človek 21. storočia žasne 
a s pokorou sa skláňa nad hĺbkou, nehou a krásou hudby dávnominulej. 

Mnohí skladatelia v minulosti boli ľudia, ktorí vo svojom živote hľadali Boha a s veľkou 
zodpovednosťou pristupovali ku komponovaniu hudby, lebo si boli vedomí talentov, ktoré dostali a ktoré 
nemožno lacno premrhať. Mnohí  vstúpili do rehoľných spoločenstiev, v našom prípade D. Zipoli 
k jezuitom,  P. P. Bajan k františkánom, A. Vivaldi bol katolícky kňaz a J. S. Bach sa pod svoje diela nikdy  
nepodpisoval, ale vždy dodal: Soli Deo Glória (Samému Bohu na slávu). A tak veľké nadanie spojené s 
pracovitosťou a túžbou dať zo seba všetko, môže priniesť trvalé hodnoty. Vďaka patrí aj našim trom mladým 
umelcom, ktorí interpretovali hudbu týchto veľkých majstrov a pripravili nám nevšedný hudobný zážitok.

Na záver chcem poďakovať p. farárovi, že umožnil koncert uskutočniť, Hanke Ondrejkovej 
za moderovanie a Jožkovi Blahunkovi za všetku pomoc pri organizovaní tohto podujatia.                                                                                                                                       
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Obecné zastupiteľstvo na zasadnutí dňa 
24.11.2010 schválilo Všeobecné záväzné 
nariadenie o miestnych daniach a miestnom 
poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné 
odpady na rok 2011. 

Oproti roku 2010 nenastali vo výške miestnych 
daní a miestnom poplatku za komunálne odpady 
žiadne zmeny. Tak ako v minulom roku aj v tomto 
budú platobné výmery postupne doručované 
poštou, resp. doručovateľkou poverenou Obecným 
úradom priamo do domácností. Až po doručení 
platobného výmeru žiadame daňovníkov o úhradu 
dane a poplatku, a to v lehote ich splatnosti na účet 
Obce Bobrovec alebo priamo do pokladne 
Obecného úradu. Pri platbách na účty žiadame do 
správy pre prijímateľa uviesť druh dane, resp. 
poplatku a meno daňovníka.         

Daň z nehnuteľností 

Priznanie k dani z nehnuteľností na rok 2011 sú 
povinní podať tí daňovníci, vlastníci nehnuteľností 
(domov, bytov, pozemkov), 

§ ktorým v priebehu roku 2010 nastala 
zmena už v podaných daňových priznaniach a

§ ktorí sa v priebehu roku 2010 stali novými 
vlastníkmi nehnuteľností. 

Rozhodujúci je vklad do katastra nehnuteľností, 
t. j. do 31.12.2010.

Zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva 

MIESTNE DANE A POPLATOK ZA KOMUNÁLNE ODPADY V ROKU 2011

Priznanie sú daňovníci povinní doručiť na 
obecný úrad do 31.1.2011.  

Daňovník si môže uplatniť nárok na daňové 
úľavy alebo oslobodenie od dane písomne, na 
základe žiadosti doručenej na obecný úrad do 
31.1.2011. Tlačivo si môžete vyzdvihnúť na 
obecnom úrade. Je potrebné doložiť preukaz ŤZP 
a ŤZPS.

Miestny poplatok za komunálne odpady 
a drobné stavebné odpady 

§ obec poplatok odpustí za obdobie, počas 
ktorého sa poplatník dlhodobo zdržiava 
alebo zdržiaval v zahraničí 

§ obec poplatok zníži za obdobie, za ktoré 
poplatník študuje mimo obce a je ubytovaný 
v zariadení poskytujúcom ubytovanie o 75% 

§ obec poplatok zníži šiestej a ďalšej osobe, 
ktoré žijú v spoločnej domácnosti, o 50 %
Doklady preukazujúce dôvod zníženia alebo 
odpustenia je poplatník povinný predložiť 
správcovi poplatku do 30 dní odo dňa vzniku 
nároku na oslobodenie, t.j. do 30.1.2011. 

Mgr. Katarína Osadská

Alena   Komorášová    
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Vďaka patrí viacerím
 Ďakujem všetkým, ktorí sa podieľali na príjemnej predvianočnej a vianočnej atmosfére počas celých 

sviatkov.
       Začnem vydarenou akciou - vianočné trhy, kde vystúpili deti z MŠ a ZŠ, dámy z klubu dôchodcov, 
Bobrovecká dychovka. Pánovi farárovi, ktorý odslúžil slávnostné omše, sestre Salome a deťom s milým  
programom, Bobroveckému spevokolu, organistom, trúbkárom, ktorí odohrali na kostolnej veži Tichú noc. 
Ďalej ďakujeme koledníkom s Dobrou novinou, ktorí v mrazivom počasí navštevovali naše domácnosti, 
Bobroveckým divadelníkom, odohrali jedno z vynikajúcich divadiel, p. starostovi a poslancom, ktorí na 
námestí s občanmi privítali Nový rok 2011. Dúfam, že som na nikoho nezabudla.

Kým v našich domácnostiach boli prípravy na vianočné sviatky v plnom prúde a po dome 
rozvoniavala vanilka a škorica, nie všetci sa im  mohli  naplno venovať. Museli sa odtrhnúť od svojich 
rodín, lebo nám chceli spríjemniť Vianoce.  Toto všetko ešte zosilnilo vianočnú atmosféru, ktorá nás 
naplnila radosťou a pokojom. Pre väčšinu občanov to bolo samozrejmé, no koľko si týto ľudia museli 
odoprieť času a energie, aby nám urobili radosť a duchovne nás obohatili! Preto sa im chcem zo srdca 
úprimne poďakovať a prajem im, aby túto lásku a pokoj rozdávali aj naďalej.

Ďakujem aj ostatným občanom, ktorí počas celého roka 2010 akýmkoľvek spôsobom boli 
nápomocní našej obci. Dúfam, že v roku 2011 pribudnú ďalší ochotní občania a podajú pomocnú ruku, keď 
je to potrebné. Je veľmi dôležité, aby sme si nažívali v láske a pokoji, lebo žijeme v prekrásnej dedine, ktorú 
si treba chrániť a zveľaďovať.
Na záver pár myšlienok

„Buď ťaháme spolu, alebo sa od seba vzďaľujeme“.
„Nikto z nás nie je dôležitejší ako my všetci“.

„Nepracujeme jeden pre druhého, spolupracujeme jeden s druhým“.
                                                                                                                               z knihy J.C. Maxwella 

                                                                                                                                             Ľ.S.

Ďakujeme – Dobrá novina 2010

Už po šestnásty krát prišli poslovia Dobrej noviny do rodín, aby ohlasovali 

radostnú zvesť o narodení Pána Ježiša. Stávajú sa symbolom nádeje pre mnohých ľudí v 

afrických krajinách, ktorí sa nám stávajú blízkymi cez projekty podporované 

koledníckou akciou Dobrá novina.
Takýto poslovia Dobrej zvesti šírili radosť v našich rodinách práve na Ježišovo 

narodenie. Deti spolu so svojimi vedúcimi navštívili dokopy 60 domácností a aj tento raz 

sa pričinili o vykoledovanie peknej sumy: 1470 €.
Ani tento rok sme nevynechali našich susedov z filiálky Pavlová Ves. Tam sa už 

tradične koledovalo počas svätej omše. A oni tiež prispeli peknou sumou 130 €. 
Ešte ani tento rok nebola núdza o slovenské peniažky. Tých sa nazbieralo 447,50,- Sk.

Ďakujeme, že máte otvorené srdcia a pomáhate tým, ku ktorým smeruje výťažok 

dobronovinovej zbierky: ľuďom v Afrike, ktorí žijú v podmienkach extrémnej chudoby 

a nemajú prístup k vzdelávaniu, zdravotnej starostlivosti, čistej pitnej vode a iným 

základným potrebám.

ZO Mariana Hriadelová
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našej obci každoročne na Vianoce pripravujú ochotníci divadelnú hru. Počas 
druhého vianočného sviatku na Štefana  odohrali premiéru predstavenia Kubo. VOchotnícka tvorba v Bobrovci  má dlhoročnú tradíciu. Je dobrým zvykom, že už 

od skorej jesene sa herci schádzajú v kultúrnom dome, aby naštudovali ďaľšiu 
divadelnú lahôdku – tento rok to bola opäť komédia a nie hocijaká. Deti aj dospelí sa 
zabavili na vtipnom stvárnení známeho diela Kubo od Jozefa Hollého.  Hra mala 
u publika obrovský úspech. Herci podali podľa reakcií divákov svoje najlepšie výkony. 
Divadelné predstavenie malo premiéru na druhý sviatok vianočný. Reprízy boli 
2.1.2011 v  Bobrovci, 8.1.2011 na Trstenom, 9.1.2011 v Pavlovej Vsi a 22. 1. 2011 
na Jalovci. Divadelné sály boli vždy zaplnené do posledného miesta.
Teší nás, že každý rok okrem ostrielaných ochotníkov pribudnú do hereckej rodiny 
nové mladé tváre. O budúcnosť našho divadla preto nemusíme mať strach. 

Veľká vďaka patrí všetkým ochotníkom a Jarkovi Pažitnému, ktorý už niekoľko rokov 
svojím režisérskym umením prispieva k tomu, že divadlo je vždy kultúrnou lahôdkou 
v živote obce a jej občanov.

Divadelní ochotníci hrou Kubo spríjemnili 
vianočné sviatky v Bobrovci

Vďační občania Bobrovca
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Po  dlhých vianočných prázdninách sa aj do našej škôlky vrátil život. Ja som sa asi potešila najviac. No tešili sa aj deti. 

Nielen na svojich kamarátov, ale aj na nové hračky od Ježiška, ktoré si našli pod vianočnými stromčekmi v triedach. 
Kým sa s nimi hrajú chcem ich pochváliť za to, čo dokázali za štyri mesiace tohto školského roka. Na verejnosti nás 
reprezentovali najstaršie „včielky“. Privítali najmladších občiankov Bobrovca v obradnej miestnosti ako sudičky za 
zvieratká, kvietočky, vtáčky i za všetky deti. V kultúrnom dome otvárali vianočné trhy. Tie milé vystúpenia s nimi 
nacvičila pani učiteľka Janka. Lienočky a mravčekovia ukázali, čo vedia Mikulášovi, ktorý prišiel za nimi až do škôlky. 
Nikto sa ho nebál, ani tí najmenší. Preto si každý od neho odnášal balíček. Besiedka skončila spoločnou fotografiou 
do kroniky.

Medzi naše tradičné podujatia patrí aj Šarkaniáda a Martinské svetielka. Počasie nám na Šarkaniáde prialo, 
vietor fúkal  akurát a šarkany si s chuťou zalietali a rodičia zabehali. Ja som tam nebola, ale mi o tom rozprávali pani 
učiteľky. Na Martinských svetielkach nás počasie skúšalo. V daždi prišli len tí odvážni a hoci prírodné svetielka zhášali 
dažďové kvapky, tie elektrické vydržali počas celého skráteného sprievodu. Pre dážď neprišiel ani Martin na bielom 
koni, ale makové rožky a čajík chutili rovnako dobre ako vlani. Bola som veľmi rada, že nikto neprechladol.

Teraz vám niečo prezradím. Vedeli ste, že do našej škôlky sa chodia učiť aj maminky a ockovia? Však nie. 
A veru áno. Voláme to tvorivé dielne. Najprv ich pani Kyzeková naučila maľovať na hodváb nádherné šatky a pred 
Vianocami pani riaditeľka Ľubka premieňať polystyrénové makety  na patchworkové  vianočné ozdoby.

Počujem štebot na chodbe a ja už viem, že sa deti dohrali. Musím dávať pozor, aby som o všetkom vedela 
a vám to zasa porozprávala. Tak už len narýchlo. Predškoláci sa pripravujú na zápis do základnej školy a všetci sa 
ideme pripravovať na škôlkársky karneval. Každý bude mať práce vyše hlavy a ja ešte nemám masku...ani neviem, 
čím chcem byť...princeznou, tanečnicou, vílou, alebo Bobruškou? O tom nabudúce!
Za celú našu škôlku vám želám:     Nech  vám  radosť žiari  z  očí  celučičký  rok
                                                           a nech šťastie sprevádza každý  deň   váš  krok.

Či je zima, či je mráz, 
nový rôčik je tu zas.

Poskočme si hopsasa, veď nám radosť prináša.

Nový  rôčik

Spomienka 
na politických väzňov

Dňa 24. novembra 2010, keď prišli politickí 
väzni z celého Slovenska  do Bobrovca autobusom 
a autami, šli sme najskôr do kaplnky Sedembolestnej 
Panny Márie uctiť si v nej pamiatku väzneného kňaza 
môjho brata Bohuslava Pikalu, ktorý je v nej po-
chovaný. Priniesli mu veniec a zapálili sviece.

Boli tam prítomní kňazi Viktor Olos - bývalý 
politický väzeň a maltézsky rytier predseda PV- 
ZPKO Arpád Tarnóczy, ktorý sa pomodlil po latinsky. 
Krátky životopis môjho brata prečítala pani Anna 
Fodorová z Bratislavy. Prišli aj s Ružomberka kňazi 
jezuiti: Ondrej Gábriš, Peter Štefarik a novic majster 
Vojtech Suchý so 7. novicmi, ako aj pani Mária Šidová 
a televízia Lux. Po krátkej poklone sme išli všetci na 
sv. omšu do kostola sv. Juraja v Bobrovci. 

Sv. omša bola koncelebrovaná prítomnými  
jezuitami, našim duchovným otcom Petrom Boli-
bruchom a hlavný celebrant bol kňaz Viktor Olos- tiež 
bývalý politický väzeň, ktorý v homílii zaspomínal na 
svojho spolu väzňa Štefana Baláža. Ponúkli mu, že  ho 
prepustia na slobodu, ak prezradí, kto mu vo väzení 
dáva víno a hostie. Neprezradil a zostal radšej vo 
väzení. Mnohým jeho čin dodal odvahu, nádej a zo-
budil v nich vieru. Kňaz  Viktor Olos poznamenal, že 

treba hlavne mladým ľuďom priblížiť, aký zločinný 
bol komunistický režim a aké robili zverstvá, aby sa 
podobné peklo už nikdy neopakovalo.

Na konci sv. omše mal krátky príhovor aj 
predseda PV-ZPKO Arpád Tarnoczy oblečený v rú-
chu maltízskeho  rytiera.

Po skončení slávnostnej koncelebrovanej 
sv. omši, všetci prítomní hostia bývalých politic-
kých väzňov, ako aj náš duchovný otec boli pozvaní 
na malé posedenie do kultúrneho domu, kde ich 
privítal starosta obce Ing. Ladislav Sedlák PhD. 

Pri družnom posedení sme sa navzájom spozná-
vali a tak zblížili. Ku koncu tohto milého posedenia 
som všetkým hosťom - politickým väzňom, prípad-
ne vdovám bývalých politických väzňov a ich 
potom-kom darovala knihu „Spomienky“, ktorú 
napísal môj brat Bohuslav Pikala, v ktorej opisuje 
kruté až zverské zaobchádzanie komunistov 
s politickými  väzňami, ktoré aj on musel znášať 
nevine, ale on im všetko odpustil.

Tiež som im hovorila aké veľké Božie požehna-
nie spočinulo na našej rodine, čo sme žili v takej 
strašnej chudobe a biede, že okrem brata Bohuslava 
si Pán Boh povolal za kňaza synovca Mgr. Miloša 
Pikalu, ktorí je t. č. dekanom vo farnosti Banská 
Štiavnica.

sestra   A. Šeďová   

Vaša Bobruška
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Mílí občania, v novom roku 2011 by som Vám chcela zabla-
hoželať  veľa  zdravia,  šťastia,  osobných  a  pracovných  úspechov.

Rada, by som Vás poinformovala o novinkách v našej školskej 
jedálni. Tento školský rok 2010/2011 sme sa zapojili do dvoch 
projektov s cieľom priniesť pre našich stravníkov zdravšiu a chutnejšiu 
stravu.

BONDÍKOMÁNIA v školskej jedálni

Prvý projekt, do ktorého sme sa zapojili je projekt „DANONE ŠKOLSKÁ MLIEČNA LIGA.“ Snahou 
projektu je podporiť spotrebu mliečnych výrobkov u detí a prispievať k zdravému životnému štýlu. 
Pravidelnou spotrebou mliečnych produktov ľudský organizmus dostáva potrebné látky na vývoj svalovej 
hmoty, na stavbu kostí a chrupu, na normálny rast a odolnosť proti infekciám.

Našim stravníkom podávame k obedu mliečne výrobky firmy Danone, podľa možnosti finančného 
limitu 2 - 3 mesačne. Za každý odobratý mliečny výrobok nám na naše bonusové konto pribudne finančná 
čiastka. Na konci školského roka budú prostriedky z tohto konta použité na nákup školských pomôcok pre 
deti.

Druhý projekt, do ktorého sme sa zapojili je ŠKOLA PLNÁ ZDRAVIA firmy BONDEUELLE. Prináša pre 
žiakov vyváženejšiu, chutnejšiu stravu a aj zábavu. Žiaci sa ľahkou a nenásilnou formou naučia zdravšie 
stravovať. Aby si deti zeleninu obľúbili pripravili sme pre ne zábavný motivačný program „BONDÍKmánia“.

Do „BONDÍKmánie“ sme zapojili žiakov I. stupňa ZŠ, ktorí navštevujú školský klub detí  a najstaršie 
deti v materskej škole – trieda Včielok.

Za každý celý skonzumovaný obed, 
kde sa nachádza zeleninový šalát dostane 
žiak jeden BONDÍK /pečiatku do malého 
zápisníka/. Za nazbierané BONDÍKY budú 
deti dostávať darčeky podľa počtu 
BONDÍKOV. Darčeky sú karty, strúhadlá, 
pravítka, magnetky, pexeso, pravítka, 
vymaľovánky.  

Naším spoločným cieľom je kvalitná, nutrične vyvážená strava pre správny vývoj detí zameraná na 
zdravý a moderný životný štýl. Boli by sme radi, keby ste deti viedli aj osobným príkladom k správnemu 
stravovaniu, častejšiemu konzumovaniu zeleniny, ovocia a mlieka v rôznych formách. 

D.Kyselová, vedúca ŠJ pri ZŠ Bobrovec 

Jesenné návraty
Stalo sa už tradíciou, že na pár dní v jesennom 

období sa náš kultúrny dom zmení na jednu pestrú 
záhradu plnú rozmanitého ovocia i zeleniny.  
Niekedy nás príroda prekvapí svojou úžasnou 
schopnosťou vytvoriť tvary, ktoré by nevymyslel 
ani ten najlepší sochár, či návrhár. Ani minulú jeseň 
tomu nebolo inak. A predsa bola zatiaľ posledná 
výstava ovocia a zeleniny iná. Iná svojou 
atmosférou. Z výzdoby, ktorou bola výstava 
doplnená bol cítiť zvláštny pokoj. Akoby zastal čas. 
Tento pocit bol v dnešnom uponáhľanom svete 
veľmi príjemný a pre deti našej materskej školy, 

s ktorými sme výstavu navštívili zase niečo 
nezvyčajné. Preto v ich mene, ako aj v mene pani 
učiteliek chcem poďakovať prípravnému výboru za 
organizáciu výstavy a za možnosť prežiť aspoň 
krátku chvíľu v príjemnom prostredí, oživujúcom 
spomienky na detstvo v náručí našich starých mám.

P.S. Možno sa niekomu bude zdať, že tento 
príspevok sa omylom dostal do novoročného čísla 
nášho časopisu a v určitom zmysle je tomu naozaj 
tak. Ale nie omylom.  Len ani nevieme,  ako rýchlo 
ubehlo pol roka, predchádzajúce čísla sme 
„nestihli“ a potreba vysloviť vďaku ani po čase 
neutíchla. 

Ľubica Trepáčová, riaditeľka MŠ. 
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Narodili sa : 

december 2010  - Victor Jílek

 

Opustili nás :     
                    
október 2010 -  Veronika Frianová, 64-ročná
                            Magdaléna Piatková, 76-ročná
                            Pavol Pieter,  88-ročný
                            

november 2010 - Mária Chudobová, 69-ročná

december 2010  -  Peter Včela, 88-ročný

 

Blahoželáme : 

Márii Fašiangovej k 92. výročiu narodenia
Hedvige Janíkovej k 88. výročiu narodenia
Helene Ruskovej k 87. výročiu narodenia
Františekovi Ruskovi k 85. výročiu narodenia
Helene Snovákovej k 85. výročiu narodenia
Róbertovi Mikovi k 80. výročiu narodenia
Emílii Fašiangovej k 80. výročiu narodenia  
Anne Blahunkovej k 80. výročiu narodenia
Márii Rakovej k  80. výročiu narodenia
Anne Hrtkovej k 80. výročiu narodenia
Márii Sekanovej k 80. výročiu narodenia
Márii Odlevákovej k 75. výročiu narodenia
Jozefovi Ruppeldovi k 75. výročiu narodenia
Viole Mikovej  k 75. výročiu narodenia
Anne Gežíkovej k 75. výročiu narodenia    
Hermíne Poláčkovej k 75. výročiu narodenia
Sone Komárovej k 75. výročiu narodenia
Ľudmile Kubalovej k 70. výročiu narodenia
Petrovi Kubalovi k 70. výročiu narodenia
Alojzovi Kovačičovi k 70. výročiu narodenia 
Emílii Vnenkovej k 70. výročiu narodenia
Anne Tkáčovej k 70. výročiu narodenia 
Márii Kunovej k 70. výročiu narodenia
Marte Rakovej k 70. výročiu narodenia

Nadišla tá krásna chvíľa,
      keď matka dieťa porodila.
Vietor odvial všetky chmáry,
         zostal úsmev, radosť v tvári.

Stíchlo navždy srdce zlaté,
zhasol v Tvojich očiach svit,
ťažko nám tu bude bez Teba žiť.

  Matrika       

DEMOGRAFIA  obyvateľstva 

v  roku  2010

 stav obyvateľov k 1.1.2010       1796
 prisťahovaných                            30
 narodených                                   18
odsťahovaných                             26            
 úmrtie                                           24
 stav obyvateľov k 31.12.2010  1794  
(z toho muži - 875, ženy – 919)  

Počasie je taký nepredvídateľný fenomén, 
že sa to v tomto smere rok s rokom nepodobá a o 
to ťažšie sa aj predpovedá. Počasie je kolísavé, 
prudko sa mení. Napriek tomu nás čaká zimný 
január so snehom a mrazom aspoň jeho časť, ale 
aj s oteplením. Vo februári snehu veľa nena-
padne. Zima sa začala zavčasu a preto nebude 
mať príčinu, dlho s nami pobudnúť. Koniec 
marca a začiatok apríla bude umoknutý, ale 
Veľká noc má byť pri peknom počasí. Ružový 
máj a teplé večere by mali pokračovať zhruba až 
do polovice júna. Aj keď sa potom neschladí, 
zato poprší. Ukazuje sa pomerne suché leto, ale 
august sa nezaprie zmenami počasia. V jeseni 
by malo byť ustálené počasie, občas dáždik, aby 
sa ľahšie rýľovalo. November a december sa 
bude na nás mračiť, návaly snehu však čakať 
nemusíme.

A.Olšovská

Pravdepodobná

 predpoveď počasia 

na rok 2011

S tichou  spomienkou 
k jeho hrobu chodíme, 
pri  plamienku sviečky  
sa  za neho modlíme. 

Život  mu nedoprial  s  nami  dlhšie  
byť,  ale  v našich srdciach zostáva 

stále žiť. 
Dňa 4. januára 

sme si pripomenuli 1.výročie úmrtia  
nášho  milovaného manžela,  otca  

a  starého otca Antona Líšku.

S vďakou   naňho  spomínajú  
                                manželka,  deti a vnúčatá.



8 Ozvena z Bobrovca 1/2011

HOROLEZCI V ROKU 2010

orolezecký oddiel  JAMES Bobrovec v roku 2010 pripravil pre svojich členov množstvo 
podujatí. Začiatkom roka nám príroda pripravila viac možností lezenia ľadov v Jaloveckej Hdoline, kde sa postupne striedali všetky generácie, a čo je aj pozitívum, nabrúsené mačky a 

čakany otestovali aj noví čakatelia z oddielu. Keď to podmienky dovolili, liezlo sa vo Vysokých 
Tatrách. Koncom marca sme v spolupráci zo Skialpinistickým klubom Žiarska dolina a TJ Roháče 
Zuberec usporiadali už 3. ročník náročných trojdňových skialpinistických pretekov „Bokami“ 
Západných Tatier 2010. Tieto preteky nemajú obdobu v celej strednej Európe. S oteplením sme 
zahodili aj zimnú výstroj a celé leto sa liezlo na cvičných skalách a v Tatrách. Cvičné skaly po celom 
Liptove obletovali najviac mladí čakatelia. Tak ako každý rok koncom leta sa chodí do zahraničia. 
Tento rok boli až tri expedície. Starší páni sa vybrali dobiť národný vrch Poľska – Giewont (1895 m). 
Ďalšia partia sa vybrala zdolať najvyšší vrchol Rakúska Grossglockner (3798 m) a svetoznámy 
Matterhorn 4478 m n.m. Druhý menovaný sa im síce pre nepriaznivé podmienky nepodarilo 
zdolať ale namiesto neho zdolali Dulfour Spitze v skupine Monte Rosa (4634 m). Tretia expedícia sa 
vybrala do Dauphinskych Álp kde bolo na programe lezenie na elegantnú Dibonovu vežu (3131 m), 
výstup na najjužnejšiu a najzápadnejšiu štvortisícovku Barre des Écrins (4102 m), lezenie v oblasti 
Verdon. Po návrate nasledoval tradičný septembrový guláš s rodinami. V novembri ukončenie 
letnej lezeckej sezóny na chate v Červenci -Židáky. V decembri sa už v poradí 4 krát uskutočnilo 
premietanie horolezeckých fotografií a filmov z nášho oddielu. Záver roka patrí tradičnému 
koncoročnému výstupu na Baníkov (2178 m). Škoda len, že nám nevyšli letné a zimné sústredenia 
v Vysokých Tatrách, ale o to viac si to vynahradíme v novej sezóne. Na záver by sme Vám všetkým 
chceli popriať všetko dobré v tomto roku, veľa športových úspechov a hlavne pevné zdravie. 

S pozdravom HO JAMES BOBROVEC. 
 LLL

Barre des Écrins (4102 m)

Malé sedlo Giewont (1895 m)
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a prvú marcovú sobotu pripravuje 

Lyžiarsky oddiel pri Športovom klube 

Bobrovec v spolupráci s Obecným N
úradom zimný športový deň pre našich 

občanov a taktiež ostatnú športovú verejnosť. 

Bude to 40. ročník Ceny Červenca v obrov-

skom slalome o putovný pohár starostu obce. 

Je to už historická udalosť, ktorá sa odohráva 

každoročne na svahoch Veľkej Kopy. Prvý diel 

tento pretek napísal už v roku 1971. Za toto 

obdobie sa pri organizovaní vystriedalo veľké 

množstvo zanietených ľudí  z našej obce, ale aj 

z blízkeho okolia. Za všetku námahu a obe-

tavosť im patrí veľká vďaka a uznanie.  

Pravidelnosť tejto akcie sa prerušila len v mi-

nulom roku z titulu nepriaznivých snehovým 

podmienok. V súčasnosti je situácia obdobná, 

no napriek tomu všetci organizátori veria, že 

tohtoročná zima ešte nepovedala posledné 

slovo a do uvedeného termínu sa situácia 

vylepší. Nasadenie kompetentných a prípravy 

 Jubilejný 40. ročník Ceny Červenca 

sú v plnom prúde. Ich predstavou  a želaním je, 

aby jeho priebeh, športová i spoločenská 

úroveň bola prejavom úcty k zakladateľom 

tohto preteku jeho histórii a odrazom do 

budúcnosti. Už teraz pozývame všetkých, ktorí 

nám chcú pomôcť pri príprave a zvládnutí tejto 

náročnej úlohy a taktiež priateľov tohto 

ojedinelého preteku, aby svojou účasťou 

prispeli k zdarnému priebehu a udržaniu 

tradície organizovania Ceny Červenca v zjaz-

dových disciplínach pre budúce obdobie .

organizátori
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Futbalová jeseň nášho klubu
Už čoskoro začnú zápasy o majstrovské body našich mužstiev. Pripomeňme si ich postavenie po jesennej časti 
futbalového ročníka 2010/2011. Počas zimnej prestávky sa taktiež odohral Vianočný futbalový turnaj v 
telocvični ZŠ.

Kormanov  pohár  B  mladší  žiaci 
Najmladší kolektív zaznamenal najväčší odliv hráčov do vyššej 
vekovej kategórie, čo sa prejavilo na hre, výsledkoch i v konečnom 
umiestnení v tabuľke. Prípravku vedie naďalej hráč A-mužstva 
p. Marek GRAJKO.

         

 
         

  

 
 

 
 

 
 

  

 

  

              

  

  

  

  

  

1. L.Mikuláš 7 5 1 1 27 : 10 16

2. Východná 7 5 1 1 21 : 12 16

3. Palúdzka 7 4 2 1 29 : 11 14

4. Iľanovo 7 4 2 1 25 : 11 14

5.

 

Demänová

 

7

 

3

 

0

 

4

 

26 : 20 9

6.

 

Z.Poruba

 

7

 

2

 

0

 

5

 

14 : 19 6

7.

 

Dúbrava

 

7

 

2

 

0

 

5

 

19 : 29 6

8.

 

Bobrovec

 

7

 

0

 

0

 

7

 

3 : 5 2 0

 

I. trieda  žiaci
Kolektív žiakov sa už tradične pohybuje v strede tabuľky. Trénerom 
ostal naďalej p. Peter JURČO.

1.

 

Černová

 

13

 

11

 

1

 

1

 

62

 

:

 

14

 

34

 

2.

 

L.Osada

 

13

 

9

 

1

 

3

 

46

 

:

 

11

 

28

 

3.

 

Ľubochňa

 

13

 

9

 

1

 

3

 

38

 

:

 

19

 

28

 

4.

 

Biely Potok

 

13

 

8

 

1

 

4

 

30

 

:

 

20

 

25

 

5.

 

Palúdzka

 

13

 

7

 

3

 

3

 

28

 

:

 

17

 

24

 

6.

 

L.Sliače

 

13

 

7

 

1

 

5

 

40

 

:

 

19

 

22

 

7.

 

Bobrovec

 

13

 

7

 

1

 

5

 

43

 

:

 

34

 

22

 

8.

 

Ludrová

 

13

 

7

 

0

 

6

 

32

 

:

 

27

 

21

 

9.

 

L.Štiavnica

 

13

 

5

 

1

 

7

 

21

 

:

 

37

 

16

 

10.

 

L.Revúce

 

13

 

5

 

0

 

8

 

26

 

:

 

27

 

15

 

11.

 

Likavka

 

13

 

3

 

1

 

9

 

20

 

:

 

48

 

10

 

12.

 

Lisková

 

13

 

3

 

0

 

10

 

18

 

:

 

57

 

9

 

13.

 

Dúbrava

 

13

 

2

 

2

 

9

 

15

 

:

 

47

 

8

 

14.

 

Iľanovo

 

13

 

1

 

1

 

11

 

12

 

:

 

54

 

4

 

 

I. trieda dorast
Dorast pod vedením trénera p. Jozefa VRAŇÁKA zimuje v strede 
tabuľky.

1.

 

Dúbrava

 

13

 

11

 

1

 

1

 

33

 

:

 

9

 

34

 

2.

 

Biely Potok

 

13

 

9

 

1

 

3

 

36

 

:

 

9

 

28

 

3.

 

Iľanovo

 

13

 

7

 

3

 

3

 

31

 

:

 

18

 

24

 

4.

 

Švošov

 

13

 

7

 

2

 

4

 

35

 

:

 

23

 

23

 

5.

 

Hubová

 

13

 

7

 

2

 

4

 

25

 

:

 

26

 

23

 

6.

 

Hrboltová

 

13

 

7

 

1

 

5

 

25

 

:

 

24

 

22

 

7.

 

L.Lúžna

 

13

 

6

 

1

 

6

 

25

 

:

 

25

 

19

 

8.

 

Bobrovec

 

13

 

5

 

2

 

6

 

28

 

:

 

20

 

17

 

9.

 

Ludrová

 

13

 

5

 

2

 

6

 

18

 

:

 

27

 

17

 

10.

 

Lúčky

 

13

 

5

 

0

 

8

 

16

 

:

 

32

 

15

 

11.
 

L.Štiavnica
 

13
 

4
 

2
 

7
 

22
 

:
 
30

 
14

 

12.

 
SmrečanyŽiar

 
13

 
2

 
4

 
7

 
13

 
:

 
25

 
10

 
13.

 

Svätý Kríž

 

13

 

3

 

1

 

9

 

14

 

:

 

32

 

10

 
14.

 

Kvačany

 

13

 

2

 

0

 

11

 

10

 

:

 

31

 

6

 

 

  II.  trieda  dospelí

Mužstvo dospelých vedie už druhú sezónu skúsený tréner p.Ing. 
Pavel LABAJ, ktorý tak môže pokračovať v rozbehnutej práci z 
minulého ročníka. Aj z tohto dôvodu mužstvo vstupovalo do sezóny s 
najvyššími cieľmi. I napriek pomerne širokému kádru sme nedokázali 
nastupovať v najsilnejšom zložení. Práca v zahraničí a zranenia značne 

1.

 

Ľubeľa

 

13

 

9

 

2

 

2

 

25

 

:

 

12

 

29

 

2.

 

Iľanovo

 

13

 

8

 

3

 

2

 

28

 

:

 

14

 

27

 

3.

 

Gálovany

 

13

 

9

 

0

 

4

 

26

 

:

 

22

 

27

 

4.

 

Hubová

 

13

 

7

 

2

 

4

 

30

 

:

 

21

 

23

 

5.

 

Bobrovec

 

13

 

6

 

5

 

2

 

22

 

:

 

13

 

23

 

6.

 

L.Lúžna

 

13

 

5

 

3

 

5

 

23

 

:

 

21

 

18

 

7.

 

L.Štiavnička

 

13

 

5

 

3

 

5

 

24

 

:

 

25

 

18

 

8.

 

Komjatná

 

13

 

5

 

2

 

6

 

24

 

:

 

20

 

17

 

9.

 

Podtureň

 

13

 

5

 

1

 

7

 

20

 

:

 

21

 

16

 

10.

 

Part. Ľupča

 

13

 

5

 

1

 

7

 

12

 

:

 

20

 

16

 

11.

 

Hybe

 

13

 

4

 

3

 

6

 

17

 

:

 

21

 

15

 

12.

 

L.Revúce

 

13

 

3

 

4

 

6

 

21

 

:

 

30

 

13

 

13.

 

Východná

 

13

 

3

 

3

 

7

 

21

 

:

 

28

 

12

 

14.

 
L.Kokava

 
13

 
0

 
2

 
11

 
10

 
:

 
35

 
2

 

 



Dňa 30.12.2010 sa v telocvični ZŠ Bobrovec uskutočnil ďalší ročník Vianočného 
Futbalového Turnaja za účasti 10 mužstiev. Turnaja sa zúčastnilo rekordný počet 68 hráčov. 
Zápasy sa hrali v dvoch skupinách (každý s každým v skupine), s 12 minútovým hracím 
časom. Do finále sa postupovalo vyraďovacím systémom play off. Turnaj bol silne 
obsadený, adeptov na víťazstvo bol niekoľko. Víťazom sa nakoniec stalo mužstvo Holiday, 
keď po dvoch rokoch zosadilo z trónu tím Obhajcu. 

11Ozvena z Bobrovca1/2011

Predseda FO ŠK Bobrovec Ing. KELLO Ján:

Rád by som sa poďakoval všetkým hráčom za reprezentáciu Športového klubu a obce Bobrovec, 
trénerom a funkcionárom za odvedenú prácu, sponzorom za neoceniteľnú pomoc a fanúšikom za podporu. 
Dúfam, že v druhej polovici ročníka dosiahneme ešte lepšie výsledky a poskočíme o pár priečok vyššie v 
tabuľke. Najmä A-mužstvo, pevne verím, že konečne naplníme dlho očakávaný cieľ a postúpime do I.triedy 
okresnej súťaže.

Osobne chcem zaželať celej nielen športovej vernosti úspešný rok 2011.

Vianočný futbalový turnaj 2010

 
1.

 
HOLIDAY

 

  
J. Válek, P. Hebroň, P. Porubský, P. Stanek, S.Frian

 
2.

 
KANONIERI

 

  P.Kello, M.Kello, M.Chudý, J.Pažitný, I.Sekan, R.Grajko, M.Poproč 

3. JUBILANTI 

  J.Vraňák, L.Mikóczy, V.Volaj, Ľ.Blcha st., J.J uriga, P.Oško 

Finálové poradie:

na fotke víťaz turnaja
horný rad:  Palo Stanek, Palo Porubský, Pavel Hebroň
dolný rad:  Sebastián Frian, Juraj Válek

Predseda FO ŠK Bobrovec po turnaji ocenil 3 individuálne kategórie:
- najlepší strelec -  P. Hebroň 9 g
- najmladší hráč -  S. Frian
- najstarší hráč -  P. Labaj

Turnaj bol zakončený príjemným posedením s občerstvením v klubovni športového klubu.

Vianočný futbalový turnaj 2010 mal veľmi dobrú úroveň. 
Veľká vďaka patrí usporiadateľom, a najmä sponzorom turnaja – Ing. Miroslav Trizna, 
Ing. G. Dudek, Vladimír Greško, Koberce Trend, Obecný Úrad Bobrovec.

( fotky z Vianočného Futbalového Turnaja 2010 – viď fotogaléria, www.bobrovec.eu )

Ing. Marek Snovák, člen FO
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Matrika 

„Mnohí ľudia si myslia, že byť negatívny je štýlové. Ako keby si 
mysleli, že tak budú vyzerať múdrejší alebo dôležitejší. Pravdou však je, 

že negatívny postoj toho človeka zraňuje a vôbec mu nepomáha. 
A zraňuje aj ľudí okolo neho“.

             Zrnko múdrosti

Daj nám, Bože, tri dary: smelosť, vyrovnanosť a rozum. 

Smelosť na to, aby sme zmenili veci, ktoré sa zmeniť 

dajú. Vyrovnanosť na to, aby sme sa vedeli zmieriť 

s tým, čo sa zmeniť nedá. A rozum na to, aby sme medzi 

tými vecami vedeli rozlišovať.

(nájdené  v  kalendári)

Viete že...
...pred 780 rokmi (1231) bola napísaná výsadná listina kráľa 
Ondreja II., v ktorej udeľuje šesť popluží zeme vykrojenej z 
bobroveckého chotára – prvá písomná zmienka  o Bobrovci.

...pred 490 rokmi (1521) bol odliaty starý zvon, ktorý visí vo 
veži nášho kostola. Letopočet na ňom odliaty ho zachránil pred 
roztavením  v I. svetovej vojne.

...pred 40 rokmi (1971) bolo otvorenie turistickej chaty 
v Červenci.
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